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Jeugdverblijven  -  Impact van energiecrisis

Op dit moment ondervindt nagenoeg elke sector een behoorlijk grote impact van de 
stijgende energiecrisis. Het lijkt wel of er elke dag een andere sector met slecht nieuws 
op de proppen komt in de pers. Een van de recentste sectoren die geconfronteerd werd 
met de gevolgen van de hoge energieprijzen, zijn de jeugdverblijven. De traditionele 
bos- en zeeklassen zijn immers de zoveelste slachtoffers van de energiecrisis. Er worden 
minder verblijven geboekt voor 2023.

Scholen moeten immers ook hun rekeningen doen kloppen, en de gestegen kosten 
doorrekenen aan de ouders is uiteraard ook geen voor de hand liggende optie. De 
kinderen zijn hier uiteraard een slachtoffer van, maar voor de jeugdverblijven dreigt op 
die manier - na de ontwikkelingen van de coronacrisis - opnieuw een boekingskalender 
die leeg blijft.

Mogelijk bieden de boekingen die al lang vastliggen een pleister op de wonde, maar er 
zal sowieso een behoorlijke impact zijn van de gestegen energieprijzen: indien de prijzen 
doorgerekend worden aan de toeristen dreigt men deze weg te jagen, indien men door 
afgesloten contracten deze prijzen niet kan doorrekenen, snijdt men in het eigen vel. Het 
probleem is bijvoorbeeld dat de prijzen voor het schooljaar 2022-2023 zijn berekend in 
juni 2021. De prijsstijgingen zitten daar dus niet in vervat. De jeugdverblijven 
onderhandelen daarom met de scholen om toch tot een vergelijk te komen. Van de vijftig 
verblijven waar de vereniging Openluchtklassen vzw mee samenwerkt zijn er al vijf die 
hun deuren sluiten.

1. Hoe evalueert de minister deze problematiek?

2. Zal de minister actie ondernemen om via concrete acties de pil te vergulden voor de 
jeugdverblijfsector? Zo ja, welke acties?
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1. Ik ben mij bewust van de moeilijke situatie waarin jeugdverblijven en hostels zich 
opnieuw bevinden als gevolg van de stijgende energieprijzen. De situatie in de 
jeugdtoeristische sector daarenboven complex omdat men de stijgende prijzen niet 
zomaar kan doorrekenen aan de doelgroepen, namelijk het jeugdwerk en het 
onderwijs. En de geprofessionaliseerde jeugdverblijven en hostels worden ook 
getroffen door een hoge inflatie op vlak van loonkosten.

2. De Vlaamse Regering engageerde zich om bijna 7,3 miljoen euro aan extra steun te 
verlenen aan de jeugdsector voor de stijgende energiefactuur, via energietoelages aan 
erkende organisaties en gerichte investeringen in infrastructuur. Zowel het Vlaams en 
bovenlokaal jeugdwerk als de jeugdverblijven en hostels kunnen op deze steun 
rekenen. Meer specifiek zal er voor hostels en jeugdverblijven meer dan 1 miljoen euro 
gereserveerd worden. Het gaat hierbij over de hostels en jeugdverblijven die onder 
mijn bevoegdheid personeelssubsidies ontvangen  via het decreet van 11 februari 2022 
tot vaststelling van de regels voor de subsidiëring van jeugdverblijven, hostels, 
ondersteuningsstructuren en de vzw Algemene Dienst voor Jeugdtoerisme. 

Binnen het nieuwe reglement voor sectorale investeringssubsidies komen organisaties 
die beschikken over overnachtingsinfrastructuur voor kinderen en jongeren in 
aanmerking voor subsidiëring van hun bouwproject. 

Er is afstemming tussen de administratie van CJM en Toerisme Vlaanderen om de 
subsidie-instrumenten voor jeugdverblijfcentra optimaal op elkaar af te stemmen wat 
betreft de formele voorwaarden en doelgroep. Daarnaast biedt het departement sinds 
2018 een renteloze energielening aan, waar alle jeugdverblijfcentra gebruik van 
kunnen maken om zonnepanelen en batterij-installaties te voorzien.
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